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Republika e Kosovës 

Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 

VI Saziv   

Jesenje zasedanje     

Komisija za zdravstvo, rad, i socijalno  staranje 

Sednica br. 27 

Zgrada skupštine, sala N - 302 

Priština, 08 novembar  2018, 10:00 časova  

 

 

Z A P I S N I K  

 

Sednici su prisustvovali : Besa Baftiu, Fatmire Mulhaxha-Kollçaku, Enver Hoti, Haxhi Avdyli, 

Naser Rugova, Bekim Haxhiu i Fikrim Damka.  

 

Odsutni: Miljana Nikolić, Drita Millaku, Flora Brovina i Time Kadrija.  

 

Pozvani : Nije bilo.  

 

Drugi ućesnici : KDI i mediji. 

 

 

Sastankom je predsedavala , Besa Baftiu, predsednica komisije.  

 

      

DNEVNI RED: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Odobrenje zapisnika sa održane sednice od 19.09.2018; 

3. Razmatranje zahteva zdravstvenih radnika;  

4. Razmatranje nacrta zakona o inspektoratu rada; 

5. Ostalo. 

 

 1.Usvajanje dnevnog reda; 

 

Dnevni red je usvojen bez promene  

 

1. Usvajanje zapisnika održane sednice od: 19.09.2018 

 

Zapisnik održane sednice od 19.09.2018, je usvojen bez promene. 
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2. Razmatranje zahteva zdravstvenih radnika   
 

Predsednica – mi kao komisija, dobili smo neke zahteve od zdravstvenih radnika u vezi sa 

nacrtom zakona o platama. Zahtev smo primili od strane Federacije zdravstva -FZK, 

Farmaceutska komora Kosova FKK, farmaceutske grupe specijalista, grupa medicinskih sestara, 

babica i drugih zdravstvenih radnika. 

 Koji su  podneli svoje predloge, a istovremeno tražili od nas, kao komisija da ih podržimo. 

Pregledaćemo ove zahteve i zajedno ćemo izvršiti izmene i dopune Nacrta zakona o platama. 

FZK je takođe održao i okrugli sto o nacrtu zakona o platama, a mi koji smo bili prisutni kao 

poslanici, gotovo svi smo podržali zahteve FZK-a. 

 

Zahtev FZK je da, za lekare  specijaliste  iz svih oblasti, koeficijent da bude 6. Medicinske sestre 

sa bachelorom,  koeficijent 2.7, dok medicinske sestre sa srednjom školom 2.2. Za kliničke 

psihologe koeficijent   2.7.  

 

Asocijacija porodičnih lekara zatražila je da se specijalisti iz oblasti porodične medicine tretiraju 

sa jednakim koeficijentom sa specijalističkim lekarima u svim oblastima. Na Kosovu nedostaju 

lekari porodične medicine ima preko 400 lekara. Zahtevi  medicinskih sestara su da postignu 

koeficijent 3.5, za medicinske sestre sa bachelorom, a za one sa srednjom školom 3.0. Zahtevi 

FKK, su da jasno naznače kategoriju farmaceuta jer nije jasno regulisana i primenjena, kao i da 

koeficijenti za apotekarskog tehničara povećavaju na 3,5, bachelor koeficijent 4, magistar ili 

farmaceut sa koeficijentom 4.5, Farmaceut sa specijalnim koeficijentom  4.5 i magistar ili doktor 

farmaceutske specijalista sa koeficijentom  5.5. To su njihovi zahtevi. Mi moramo razmotriti i 

izneti konkretan predlog kao komisija za ove zahteve, kao i za one kategorije za koje mislimo da 

treba podržati i imati dostojanstveni tretman. 

 

Bekim Haxhiu – zajedno sa druga dva poslanika g. Fatmir Xhelili i Xhevahire Izmaku,   dali su 

predloge za amandmane  nacrta zakona o platama. Predložili smo novo poglavlje o platama za 

zdravstveno osoblje, kao i priloga 1B i ponovno prilagođavanje priloga 2. Dakle, svi ovi 

prezentirani zahtevi su uključeni u našem  predlogu i  detaljno su  kategorizirani. Ovim 

amandmanom predložili smo da regulišemo pitanje integrisanog rada nastavnika u UKCK. 

 

U ovom predlogu neće biti dodatnih troškova jer postaje jedina plata od onoga što zapravo 

primaju primarnu platu i sekundarnu platu. Napravili smo konkretan predlog za sve kategorije 

koje su sadržane u prilogu 1B. Kategorizacija zdravstvenog osoblja vrši se na osnovu stručne 

pripreme, naučnog stepena i akademskog naziva, a za vodeće pozicije se dodaju dodatna osnovna 

plata predviđena ovim zakonom. Napravili smo detaljan i specifičan  amandman za sve kategorije 

zdravstvenih radnika i u ovom slučaju tražimo podršku komisije za naše amandmane koji takođe 

zadovoljavaju zahteve zdravstvenih radnika. 

 

Haxhi Avdyli – ja  lično  ću podržati ovu dopunu, verujem da će ovaj amandman poboljšati stanje 

zdravstvenih radnika zbog toga će imati dostojanstveniji tretman. Oni  su  zaista bili zaobilaženi, 

ti koji su sa najvišim neophodnim obrazovanjem. Prilog 1, primetio sam da rukovodeće pozicije 

ili viši rukovodioci u zdravstvu, kao direktor KUCBK, KCUK, RIJZ, NCTKK, kao i generalni 

direktor bolnice da imaju manju platu nego specijaliste. Pa kako možemo stimulirati  ljude u 
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budućnosti da preuzmu upravljačku odgovornost, tamo gde su radnici plaćeni više od njihovog 

direktora. Predložio sam da se od viših zdravstvenih upravnika očekuje povećanje koeficijenta 5.7 

ili 5.4. Direktor klinike je odgovoran za sve u okviru te  klinike i kako da nema dostojanstveni 

tretman u pogledu njihovih plata. 

 

Naser Rugova  rekao je da ovaj nacrt zakona ima svoje nedostatke i da nije bilo rasprave o 

specifičnostima obrazovanja i nivou odgovornosti stručnjaka u pojedinim oblastima. Mi kao 

komisija trebali bi racionalno artikulirati zahteve sindikata i drugih udruženja zdravstvenih 

radnika da predstavimo amandman na nacrt zakona o platama. Da bi zdravstveni radnici ubuduće 

imali pristojne plate. Takođe treba razgovarati sa ministrom finansija jer imamo primedbe iz 

Monetarnog fonda o troškovima ovog nacrta zakona. Izmene koje je podneo Bekim Haxhiu i 

druge kolege i ja ih podržavam, ali mi kao komisija usaglašavamo stavove i podnosimo naše 

artikulisane predloge zahtevima zdravstvenih radnika. 

 

Enver Hoti – podržavam i rad poslanika kolega, to su amandmani koje su dostavili zdravstvenim 

radnicima. Mi, kao komisija, trebali bi ili podržati ove izmene ili dati svoje predloge i razmotriti 

mogućnost da ove izmene predstavimo funkcionalnoj komisiji  i tražiti njihovu podršku. Moramo 

blisko sarađivati, kao sa ministrom za  finansije, Komisijom za administraciju i Komisijom  za 

budžet da bi se  razmotrila  mogućnost poboljšanja ove situacije, tako da zdravstveni radnici 

imaju dostojanstvene plate.  

 

Fatmire Kollçaku – sada imamo priliku da  ispravimo nepravde koje su učinjene zdravstvenim 

radnicima za plate. Nepravda im je učinjena i u obrazovanju, tako da kad sam otišla da  upišem 

magistraturu, rekli su mi da ne možete dobiti viši stepen nego što radite kao doktor. Dakle, mi 

nismo prepoznati zato što u kategorizaciji postoji lekar specijalista sa masterom  i samo lekar 

specijalista. Ovde mora doći do promene, jer trogodišnji fakultet bachelor nije isti sa fakultetom 

od šest godina, mi kao komisija, moramo reagovati i urediti to. Ovaj predlog kolege je veoma 

detaljan, ali imamo kratko vreme za analiziranje. Takođe imamo zahteve stručnih zdravstvenih 

radnika koje razmatramo, i  kao komisija, moramo zajednički odlučiti kako ćemo nastaviti. 

 

Fikrim Damka –zahvalio se svojim kolegama i u ovom slučaju, Bekim je uradio veoma dobar 

posao. Oni su predložili profesionalno detaljne amandmane. Ali imam neka pitanja. Da li ste 

naglasili da neće biti dodatnih troškova budžeta? To je prema vašim  proračunom? Imam utisak 

da će zakon o platama učiniti disproporciju drugim sektorima. Međutim, kao komisija, 

zdravstvena zaštita je sektor primarne zdravstvene zaštite. Da li se amandmani 4 i 5 još jednom 

elaborirati. Ja imam predlog da  kao komisija  usvajamo jedan  amandman, čak i da podržavamo 

kolege koji su ga podneli. 
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Bekim Haxhiu -rekao je da budžetski troškovi nastavnika, oni su kadrovi u KUCK,  nema 

budžetskih troškova pošto su dobili primarnu i sekundarnu platu i uz naš predlog. Oni primaju 

osnovnu platu u ovom slučaju plata je integrisana u osnovnu platu. Dok medicinske sestre i 

babice imaju budžetske troškove. Dakle, predlog koji je došao za koeficijent 1.9  po meni  je 

diskriminišući i mi smo predložili povećanje. Dakle,  nema dodatnih troškova samo kod 

nastavnika. I u ovom slučaju, dozvolite mi da vam zahvalim na tome što sam pružio podršku za 

amandmane koje smo im dostavili i koji će sigurno poboljšati plate zdravstvenih radnika. 

 

Komisija, - nakon diskusija i razmatranja  zahteva zdravstvenih radnika, odlučila je da komisija 

predloži amandman na nacrt zakona o platama, kao što sledi : 

Komisija za zdravstvo, rad i socijalno staranje, u skladu sa članom 57. stav 3. Poslovnika  

Skupštine, predlaže ove izmene i dopune nacrta zakona br. 06 / L-111 o platama u javnom 

sektoru: 

 

Amandmani  1 

 

U Prilogu 1 Nacrta zakona o platama u javnom sektoru da se menja koeficijent kao što sledi: 

 

Naziv lekar specijalista, klasa D3, Koeficijent  "5" da se zameni sa koeficijentom "6", oblast 

sprovođenja lekar  specijalista iz svih oblasti   u zdravstvu, uključujući stručnjake porodične 

medicine i stomatologije. 

 

Nakon naziva  lekar specijalista, da se doda  naziv kliničkog farmaceutskog specijaliste i 

specijaliste sanitarne hemije, dodajte klasu D7 / 1 sa koeficijentom 5.5. 

 

Naziv pozicije lekara u specijalizaciji, stomatolog u specijalizaciji, farmaceut u specijalizaciji 

klase D6, koeficijent "3,65", da se zameni koeficijentom  4,5 ". 

 

Da se dopuni  naziv pozicije sa: opšti lekar, opšti  zubar, farmaceut, zdravstveni inspektor, klasa 

D7, koeficijenta, 3.40 "zameni sa koeficijentom " 4.0 ". 

 

Naziv fizioterapeuta / Klinički psiholog, Klasa D7, da se doda koeficijent "3.20". Područje 

primene sa univerzitetskim obrazovanjem (3-4 godine) zaposleni u zdravstvenim ustanovama i 

drugim institucijama gde se obavljaju odgovarajuće profesije . 

 

Naziv  Medicinska sestra / babica / medicinski tehničar / 1, klasa D14, kaput, "2.20" da se zameni 

koeficijentom ,, 3.0 ". Područje primene  sa školskim obrazovanjem,  zaposleni u zdravstvenim 

ustanovama i drugim institucijama u kojima se sprovodi relevantna profesija. 

 

Naziv  Medicinska sestra / babica / medicinski tehničar / fizioterapeut 2, klasa D18, koeficijent, 

1.90 "zameni sa koeficijentom ,,2.4". Područje primene sa srednjim obrazovanjem zaposleno u 

zdravstvenim ustanovama i drugim institucijama u kojima se vrši relevantna profesija; tehničar 

autopsije. 

 

Medicinska sestra / babica / medicinski tehničar / fizioterapeut 2, klasa D21, koeficijent , "1.70" 

zameni sa koeficijentom, 2.00". Područje primene sa  obrazovanjem bachellor zaposleno u 

zdravstvenim ustanovama i drugim institucijama gde se obavlja odgovarajuća zanimanja. 
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Obrazloženje  

 

Komisija za zdravstvo, rad i socijalnu zaštitu primio je predlog od FK, Farmaceutske komore i 

medicinskih sestara, babica i grupa specijalističkih farmaceuta koji traže dostojanstveno tretiranje 

u okviru  Nacrta zakona o platama  u javnom sektoru. 

 

Komisija je razmotrila njihove  zahteve i uzimala u obzir značaj zdravstvenog sektora, i  odlazak  

zdravstvenog osoblja sa Kosova, jednoglasno je podržala  njihove zahteve i predložila gore 

navedene izmene i dopune, zatražila je od  poslanika i funkcionalne Komisije da podrži  ovaj  

amandman . 

 

Komisija je jednoglasno usvojila amandman na Nacrt zakona o platama u javnom sektoru.  

 

3. Razmatranje Nacrta zakona o inspekciji rada   

 

Predsednica-  Nacrt zakona o inspekciji rada, prošao u prvom čitanju i mi moramo nastaviti sa 

razmatranjem znači sa dopunom i izmenom ovog nacrta zakona. Danas formiramo radnu grupu 

koja će nastaviti sa razmatranjem i komisija će predložiti amandmane na ovaj nacrt zakona. 

   

Komisija, nakon rasprave o Nacrtu zakona o inspekciji  rada, odlučio da izda ovo:  

 

Odluka 

 

1. Formira se radna grupa za razmatranje Nacrta zakona o Inspekciji  rada i Komisiji da 

predstavlja predložene izmene. 

 

2. Sastav radne grupe:  

 

2.1. Bekim Haxhiu – predsednik, 

2.2. Besa Baftiu – članica, 

2.3. Enver Hoti – član, 

2.4. Naser Rugova – član, 

2.5. Drita Millaku – članica.  

 

Sastanak je završen u 13:30.časova 

Pripremio :                                                                            Predsednica  komisije,  

Osoblje podršku Komisije                                                         

                                                                                                     Besa BAFTIU  


